
Schriftelijke vragen van het CDA Steenwijkerland aan het  college 
conform artikel 39 van het Reglement van Orde

Aan het college van B&W van Steenwijkerland,  31 aug 2019
                    
Onderwerp: Drugsgebruik onder jongeren en de rol van de gemeente.

Geacht college, 

In de corsoweek van Sint Jansklooster is er onrust ontstaan over handel en gebruik 
van drugs door jongeren in het dorp. Het was het gesprek van de dag in Sint 
Jansklooster en ook in Vollenhove, jeugd van beide kernen trekken veel met elkaar 
op, zeker tijdens de corsoweken. 

De CDA fractie, en vast ook andere raadsleden, zijn vele malen aangesproken over 
dit onderwerp. Opvallend is dat er meerdere keren door inwoners gevraagd is naar 
de rol van de gemeente bij drugsgebruik onder jongeren. “Wat doet de gemeente 
eigenlijk?” Onder andere deze vraag heeft ons ertoe gebracht u deze schriftelijke 
vragen te stellen. De antwoorden helpen ons hopelijk weer scherper in beeld te 
krijgen wat er speelt in onze gemeente en wat de gemeente doet o.a. ter 
voorkoming van problemen. Hopelijk helpt het inwoners beter de weg te vinden 
naar informatie en ondersteuning. 

We hebben begrepen dat er in september een informatieavond georganiseerd 
wordt door de gemeente in Sint Jansklooster. Bij veel mensen leeft de vraag wat er 
gedaan wordt tegen de handel in drugs en het recruteren van jongeren. We gaan 
ervan uit dat de politie ook aanwezig is op de informatieavond om vragen hierover 
te beantwoorden. 

 Kunt u dit bevestigen?

In 2016 bleek uit onderzoek van de GGD dat het drugsgebruik onder jongeren 
tussen 12 en 15 jaar in Steenwijkerland hoger ligt dan het landelijk gemiddelde. 
Voor de gemeente was dat, terecht denken wij, reden om strenge maatregelen te 
nemen. Zo heeft de politie op scholen met drugshonden gecontroleerd op bezit van 
verdovende middelen. 

 Kunt u de cijfers over drugsgebruik onder jongeren in onze gemeente met 
ons delen over de jaren 2016, 2017 en 2018? Indien mogelijk per kern?

 Er zijn in 2016 o.a. maatregelen genomen in samenwerking met en op de 
scholen in Steenwijk. Een groot deel van onze jongeren gaan niet in 
Steenwijk naar school. Wat heeft u gedaan en wat doet u om de jongeren (en 
hun ouders) die niet in Steenwijk naar school gaan te bereiken? 

 Heeft u bijvoorbeeld contact daarover met omliggende gemeenten of VO 
scholen van omliggende gemeenten waar veel van onze jongeren naar 
school gaan?



 Wordt er voorlichting gegeven op basisscholen en aan ouders van 
basisschoolleerlingen? Helaas komen kinderen soms erg jong in aanraking 
met drugs. 

Vorig jaar is er een informatieavond geweest in Vollenhove voor mensen die meer 
willen weten over drugs. Wij hebben een aantal ouders gesproken die deze avond 
bezocht hebben. Men dacht dat het ging om een algemene informatie avond over 
drugs maar schrok toen men hoorde wat er speelt in Vollenhove. Als van tevoren in 
grote lijnen was verteld wat er speelt had de Burght waarschijnlijk vol gezeten 
volgens deze mensen. 

 Het is goed mogelijk dat veel mensen niet weten wat er speelt. Bent u het 
met ons eens dat meer openheid van zaken kan helpen mensen bewust te 
maken van het probleem?

 De informatieavond werd niet voor niets in Vollenhove gehouden. Wat is er 
vervolgens in Vollenhove gedaan om ouders en jongeren te bereiken en 
welke acties zijn er ondernomen?

In het Meerjarenbeleidsplan Integrale Veiligheid 2019 – 2022 staan veel 
maatregelen zoals het “Jongeren op straat overleg”, samen met professionals 
inzetten op preventie middelengebruik en samen met onze inwoners, jongeren, 
ouders, scholen, het alcoholgebruik en drugsgebruik onder jongeren bespreekbaar 
maken en jeugdoverlast tegengaan. 

 Kunt u ons vertellen welke maatregelen uit dit plan in uitvoering zijn en hoe 
intensief? 
En wanneer wordt er een start gemaakt met overige maatregelen die nog niet 
in uitvoering zijn?

 Een van de doelen uit het plan is d.m.v. voorlichting over drugs- en 
alcoholgebruik de alcohol en drugsoverlast onder jongeren terug te dringen. 
Wat is er concreet gedaan aan voorlichting?

 Op de website van de gemeente en van Sociaal Werk de Kop is geen 
informatie te vinden over drugs (ook niet over alcohol overigens). Bent u het 
met ons eens dat ouders en jongeren juist daar informatie zouden moeten 
kunnen vinden over dit onderwerp? 

In de aanpak van drugsgebruik onder jongeren ligt wat het CDA betreft een grote 
verantwoordelijkheid bij de ouders. De gemeente draagt de verantwoordelijkheid 
om ouders en natuurlijk ook jongeren van de juiste informatie te voorzien en te 
ondersteunen. Laten we allemaal de rol pakken die bij ons hoort om onze jeugd 
gezond te laten opgroeien. 

Namens de fractie van het CDA Steenwijkerland
Femedith Kersjes


